



# တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတၢ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ် ထီၣ်ကိတစၢ်တလီၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ် ထုးထီၣ်ကွၢ် လၢကိ

## မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်အလံာ်ကဘျး နီၢ်နီၢ်

### တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတခါစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဖဲန့ၣ်ထီၣ် လၢတၢ်ကကွၢ်ကဒါကဒီးတၢ်ဆၢတံာ်တခါအသီ တဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထီၣ်အသးမ့ၢ်လၢန သးတမ့ၢ်ဒီးတၢ်ဆၢတံာ်လၢတၢ်မၤအီၤတခါ အဂီၢ်အယိန့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ယကဃုသကွၢ်ကညးထီၣ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ် ထီၣ်ကိတစၢ်တလီၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢ ကိတခါဒ်လဲၣ်.

န့ၣ်သကွၢ်ကညးတၢ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိ တစၢ်တလီၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ်လၢ ကိတခါ အဂီၢ်သ့ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢကိခိၣ်အံၤမၤတၢ်ဆၢ တံာ်လၢအတီတတြၢ်မ့တမ့ၢ်တလၢပိာ်တံးဖဲ တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်လၢအဘၣ်တဖၣ် အခါန့ၣ်လီၤ. ကိတဖၣ်, မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤကွၢ် ထွဲကဟုကယၢ်တၢ်တဖၣ်မၤပုၤလီၤတၢ်ဃုသကွၢ် ကညးအလံာ်တကွၢ် ဒိတဘျီသ့လီၤ.

တၢ်ဃုသကွၢ်ကညးတဖၣ်တၢ်တီၣ်ထီၣ်အီၤလၢလီၤ ကဝီၤ [တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အဝဲၤဒါး](#) အအိၣ်န့ၣ်သ့လီၤ. လီၢ်ကဝီၤတၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့ အဝဲၤဒါးမၤစၢၤန့ၣ်ဒ်သးန့ၣ်ပၢ်တၢ် အမၤအကျိၤ အကွၢ်အဂီၢ်န့ၣ်သ့လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤစၢၤကိးန့ၣ် လၢတၢ်ကကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ် ဃုသကွၢ်ကညးတခါအဂီၢ် သ့လီၤ. နဖဲအကိတဘျီဝဲဒၣ်တၢ်ဆဲးကျိးအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤလၢန လီၢ်ကဝီၤတၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အဝဲၤဒါး အဂီၢ်သ့လီၤ.

တၢ်ဆၢတံာ်တခါအဂီၢ်တၢ်မၤတၢ်သကွၢ်ကညးသ့ ထဲတခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢတံာ်တခါလၢ အဘၣ်ဃး ဒီးတၢ်သကွၢ်ကညးန့ၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤအီၤနီၣ်ပျီ ပုၤန့ၣ်တၢ်, တၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ် သ့အခိၣ်အန့ၢ်မ့တမ့ၢ် တၢ်ပၤဆၢရဲၣ်ကျိၤအပူၤန့ၣ်တၢ်, ကိတဖၣ်ဖဲတၢ်မၤ ဒီး ကယံာ်ဝဲ ဒၣ်ကိတအန့ၢ်အသီ ၁၅ ဒီး ၂၀ သီ လၢတၢ်ကမၤအီၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်ဖဲတၢ်မ့ၢ် တီၣ်ထီၣ်တၢ်သကွၢ်ကညး ဝဲၤအခါဒီးဖဲတၢ်ဆၢတံာ်တခါတၢ်မ့ၢ်မၤအီၤအခါ လီၤ. ဖဲန့ၣ်မ့ၢ် လိၣ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်န့ၣ်ဆဲး ကျိးဝဲဒၣ်လီၤကဝီၤတၢ်ကူၢ်ဘၣ်ကူၢ်သ့အဝဲၤ ဒါးဖဲ တၢ်တီၣ်ထီၣ်တၢ်သကွၢ်ကညးအလီၢ်န့ၣ်သ့လီၤ.

### တၢ်အစၢၤလၢအဟဲထီၣ်လၢတၢ်သကွၢ်ကညး လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ် ထီၣ်ကိ တစၢ်တလီၢ်တခါ

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးတခါလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစၢ်တလီၢ်တခါ, တၢ်မ့ၢ်ပံးဖိၣ်ထီၣ်အီၤ န့ၣ်ဒီးပုၤလၢအမၤတၢ်ဆၢတံာ်မ့ၢ်အာၣ်လီၤဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ် ဃုထီၣ်အခါ, ကိတခိၣ်ကဆဲးကျိးန့ၣ်လၢ တၢ်ကမၤလီၤတၢ်နဖဲ ဖဲက့ၤထီၣ်ကဒါကိတသ့ဖဲ အသ့လၢအ ဆီအချ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်သကွၢ်ကညးအ တၢ်ဆၢတံာ်တၢ်ကမၤနီၣ်အီၤလၢနဖဲအတၢ်မၤနီၣ်မၤ ဃါတဖၣ်အပူၤဒီးတၢ်တြီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစၢ်တလီၢ် န့ၣ်တၢ်ကထုးကွၢ်အီၤလၢနဖဲအတၢ် ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါ အပူၤလီၤ.

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ဃးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစၢ် တလီၢ်တခါတၢ်မ့ၢ်တဆီၣ်ထွဲ အီၤဘၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ် ဆၢတံာ်မ့ၢ်တအာၣ်လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ် ဘၣ်တခါ, နဖဲကအိၣ်လၢတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစၢ် တလီၢ်တုၤလီၤလၢမုၢ်န့ၣ်လၢတၢ်အာၣ်လီၤ တူၢ်လိာ်ပာ် ပုၤတစုန့ၣ်လီၤ.

### တၢ်အစၢၤလၢအဟဲထီၣ်လၢတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ထွဲ ဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိတခါ

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိအံၤ တၢ်မ့ၢ်ဆီၣ်ထွဲအီၤ, ဒီးပုၤမၤတၢ် ဆၢတံာ်မ့ၢ်အာၣ်လီၤ တူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ်န့ၣ်, ကိတခိၣ်ကလိာ်မၤသ ကိးတၢ်ဒီးန့ၣ် လၢတၢ်ကယံာ်လီၤဘျီလီၤတၢ်ပူၤဖျဲးအတၢ် ဘၣ်ယိာ်အဒိၣ်အမ့ၢ်တမံၤလၢလၢဒီးဟံလီၤ တၢ်ဆီၣ်ထွဲ အတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်မ့ၢ်ဒ်သးန့ၣ်က့ၤထီၣ်က့ၤကိ ကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ် သကွၢ်ကညးအတၢ်ဆၢတံာ်တၢ် ကမၤနီၣ်အီၤလၢနဖဲအတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ်အပူၤဒီးတၢ်ထုး ကွၢ်လၢကိတၢ်ကသုးကွၢ်အီၤလၢနဖဲအတၢ်မၤနီၣ်မၤဃါ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိန့ၣ်တၢ် မ့ၢ်တဆီၣ်ထွဲအီၤတခါဒီးပုၤမၤ တၢ်ဆၢတံာ်မ့ၢ်တအာၣ် လီၤတူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်တၢ်ဃုထီၣ်လၢ အဂၤအိၣ်ဝဲ ဒၣ်အကလုာ်ကလုာ်လၢနဖဲအဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ, တၢ်ဆၢတံာ်တခါဘၣ် တဘၣ်တၢ်ကမၤအီၤလၢတၢ်က ဟံလီၤနဖဲလၢကိအဂၤတဖျါအပူၤမ့တမ့ၢ် တၢ်ဆီၣ်လီၤ. ဟံလီၤလၢအဂၤတမံၤလၢအဖိးမံလိာ်အသးအါဝဲဒၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်အတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိတခိၣ်ကမၤသကိးတၢ်ဒီးန့ၣ်ဖဲတၢ်အံၤမ့ၢ်ကဲထီၣ်အသး အခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်သကွၢ်ကညးဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ထုးကွၢ်လၢကိတခါ တၢ်မ့ၢ်တဆီၣ်ထွဲအီၤဘၣ်ဒီးနဖဲအံၤ အသးပုၤန့ၣ် ၁၇ န့ၣ်န့ၣ်, နဒီးနဖဲကြးကွၢ်ဃုတၢ်ဃုထီၣ်လၢတၢ်က မၤလိာ်ဆူညါ မ့တမ့ၢ်နီၤဃါဆူတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ယကမၤတၢ်ကဒူးကဒ့ၣ်တခါဒ်လဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲဒီး [တၢ်ကတိၤခဲးတၢ်လၢနဖဲအဂီၢ်](#) အံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်အ ဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကမၤတၢ်ကဒူးကဒ့ၣ်တခါ န့ၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲဒၣ်ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ် ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိာ်ဘၣ်ဘီဆူ ညါလၢအမ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတစၢ် တလီၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ထုးကွၢ်လၢကိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိးဃုဒီးကိတ ဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢ [ကိတပုၤတဝါအတၢ် ဘျါအပူၤလီၤ.](#)

### လီၤတဲမိအတၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အံၤဒီးဆဲးကျိးကိတဒီးလိာ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤဃုဒီးအဲး ကလံးကျိၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ်လီၤတဲမိ တၢ်ကတိၤကျိးထံအတၢ် မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်လၢ 131 450, တဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီး န့ၣ်ကျိၣ်လၢနလိာ်ဘၣ်အီၤဒီးဃုန့ၣ် ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲမိလၢကကိးန့ၣ်ဒီးန့ၣ်ကိတက့ၢ်. ပုၤတူၢ် လိာ်လီၤတဲမိတၢ်ကိးကမၤန့ၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံ တၢ်တဂၤလၢလီၤတဲမိအလီၤလၢတၢ်က မၤစၢၤန့ၣ်ဃုဒီး န့ၣ်တၢ်သကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ် မၤတခါအံၤအ ဂီၢ်တၢ်တဃုန့ၣ်ဒီးအပူၤဘၣ်.